

兩階段電腦抽籤 Q&A

Computer Random-Selection Q&A

Q1：我為何沒優選抽籤資格？ (Limited to the students with course selection priority)

A1：舊生需填答完成上學期(1132 期末問卷)加這學期(1141 期初問卷)所有課程之問卷，請由學生「個人 PORTAL/學習檔案/優選資格」，下拉需選課之學期(1142 學期)確認。如下畫面：

Students need to fill in questionnaires, including semesters (1132&1141). Please follow the path “Portal /Academics/Enrollment Confirmation/Semester (1142) to confirm the course selection priority.

符合1142學期優選 1.符合優選資格之名單已連結至元智大學首頁或教務處首頁最新消息。
2.請同學上網查詢確認，若有**任何問題**，請於規定時間內與教學服務組(分機2256)聯繫。
3.逾時不予受理。

114學年 第2 學期 ▼

1132期末		1141期初	
應填	已填	應填	已填
6	6	4	4

You qualify for priority enrollment (2nd semester/Academic Year 2025). 1.The list of those qualified for honors has been linked to the Yuan Ze University homepage or the latest news on the Office of Academic Affairs homepage.
2.Please check online to confirm. **If you have any questions**, please contact the Teaching Service Division (extension 2256) within the specified time.
3.Late submissions will not be accepted.

1142 Semester ▼

End of Second Semester / Academic Year 2024		Beginning of First Semester / Academic Year 2025	
Required to fill	Required to fill	Required to fill	Required to fill
6	6	4	4

※對於優選資格如有疑問，請電詢**教學服務組** 03-4638800（分機 2256）。

If you have any questions regarding course selection priority, please contact the **Teaching Services Section**. 03-4638800 (Extension 2256)

Q2：為何有些課程無法抽籤？ Exceptions of Computer Random-Selection

A2：第一階段抽籤只有【**通識和選修**】課程需抽籤，其他課程如：**必選修、必修、共同必修等**，需至第二階段抽籤才會與通識、選修課程之剩餘名額再次開放抽籤，請至個人 portal 訊息公告、元智首頁訊息公告、教務處首頁最新消息或 e-mail 公告，查詢連結檔案，課程註記如下畫面（優選生須抽籤課程**打勾✓**）才可抽籤。

In computer random-selection (Phase I), students only need to draw the courses in **general education and elective courses**. Other courses included compulsory and elective courses would be drawn in computer random-selection (Phase II). Please confirm checkboxes are checked by Portal / YZU homepage / Office of Academic Affairs /e-mail.

範例：

開課單位 (中)/ Dept.	開課單位 (英)/ Dept.	系所 代號 / Dept. Code	選別(中)/ Course Type	選別(英)/ Course Type in English	課號/ Course Code	班級/ Class	課名(中)/ Course Name	課名(英)/ Course Name in English	老師/ Teacher Name	上限/ max_std	選課 人數/ number of std	優選生 須抽籤課 程/ computer random- selection
工程學院	College of Engineering	300	選修	Elective Course	EG201	A	智慧生產概 論	Introduction to Intelligent Production	陳傳生,黃 皓,廖朝光	45	50	V
通識教學部	General Education Center	901	通識教育 課程	General course	FC002	A	經典導讀	Introductory Reading on Canonized Books	王立文	100	111	V
機械工程學 系學士班	Department of Mechanical Engineering	302	系必修	Required course	ME114	A	近代生物學 導論	Introduction to Modern Biology	林子玉	70	86	

Q3：第一階段抽籤優選釋放多少名額？

In Computer random-selection (Phase I): How many quota of students can draw courses.

A3：【優選生抽籤實施方式說明】 Measure of course selection priority

1. 選課優選名額：The quota of course selection priority

* 修課人數上限為 35 人(含)以下之選修課程，保留 5 個名額；(Those courses in which the maximum number of students are 35 students. The quotas of course selection priority are 5 students.)

* 修課人數上限為 36~70 人之選修課程，保留 10 個名額； (Those courses in which the maximum number of students are 36~70 students. The quotas of course selection priority are 10 students.)

* 修課人數上限為 71 人(含)以上之選修課程，保留 15 個名額給填完所有網路問卷的學生優先選課。

(Those courses in which the maximum number of students are 71 students. The quotas of course selection priority are 15 students.)

2. 以上說明僅限【通識和選修】課程。The above description is limited to the courses in **general education and elective courses**.

3. 剩餘名額會於第二階段抽籤再釋出，請記得於第二階段抽籤期間再次抽籤。

Surplus quotas will release in computer random-selection (Phase II). Please remember to draw again in computer random-selection (Phase II).

Q4：若未參與電腦抽籤？ If individuals do not attend the computer random-selection?

A4：第一階段若未參與電腦抽籤，剩餘名額會於第二階段抽籤再釋出，請記得於第二階段抽籤期間再次登記抽籤，否則視同放棄選修該科目。

If you did not attend the computer random-selection (Phase I), those surplus quotas will release in computer random-selection (Phase II). Please remember to draw again in computer random-selection (Phase II).

Q5：如何確認已選上？ How to confirm the result?

A5：學校統一於抽籤結束後進行抽籤註記，如下畫面：The resulting picture is as follows

【已選上】恭喜您已選上，不用再登記第二階段抽籤。The blue words mean that you take the

course.

【**數字碼**】表示您未抽上，請記得於第二階段抽籤期間再次登記抽籤。The black number means that you fail to take the course. Please remember to draw again in computer random-selection (Phase II). (課程抽籤時皆會出現數字碼，抽籤結束後課務組進行抽籤註記，您就會知道有否抽到)

【**尚未抽籤**】表示您未於 portal 點選抽籤，第一階段若未參與電腦抽籤，剩餘名額會於第二階段抽籤再釋出，請記得於第二階段抽籤期間再次抽籤，否則視同放棄選修該科目。

The green words mean you didn't draw in computer random-selection. If you did not attend the computer random-selection (Phase I), those surplus quotas will release in computer random-selection (Phase II). Please remember to draw again in computer random-selection (Phase II). If individuals do not attend the computer random-selection, it will be regarded as disclaiming the course selection.

範例：

第27	10	已選上	
第28	10	已選上	
第29	10	已選上	
第30	10	已選上	
第31	10	0.0991320495280705	
第32	10	0.112443644727043	
第33	10	0.141188555840271	
第34	10	0.160291156804234	
第35	10	0.201178386069959	
第36	10	0.204239672633094	
第37	10	0.216534508419042	
第38	10	0.217749888064933	
第39	10	0.320262885090405	
第40	10	0.332631137509448	
第41	10	0.343383955893034	
第42	10	0.372265877232066	
第43	10	0.545145902561828	
第44	10	0.584080655597528	
第45	10	0.61053017021693	
第46	10	0.615092945291058	
第47	10	尚未抽籤	
第48	10	尚未抽籤	
第49	10	尚未抽籤	
第50	10	尚未抽籤	
第51	10	尚未抽籤	

已選上

數字碼

尚未抽籤